

Grundet Lokalråd



Dagsorden	
Referat	X

Lokalrådsmøde

Dato	25/2 2019	Kl.:	19.00	Sted:	Nørremarkshallens Cafeteria
------	-----------	------	-------	-------	-----------------------------

Deltagere:	Birger Kristoffersen – Peder Pedersen – Freddy Chr. Olesen – Henrik Stjernholm Ulf Molter – Erik W Nielsen – Kenneth Korshøj
Fraværende	
Afbud	Peder Pedersen – Kenneth Korshøj

Dagsorden:

1	Godkendelse af dagsorden	Godkendt
2	Godkendelse(underskrift) af referat 26/11 2018	Referatet blev godkendt og underskrevet.
3	Status økonomi (ved kassereren)	Forslag til regnskab 2018 og budget 2019 (v/Freddy) (oplæg udsendt til mødet 5/2 af Freddy) Beslutning Regnskab blev godkendt. Budget 2019 blev godkendt med bemærkninger, at der afsættes til: Møder : 1.500 kr. Borgermøder : 3.000 kr. Projekter: ca. 11.000 kr. Bilag 1
4	Årsberetning for Lokalrådet 2018	Der skal afleveres en Årsberetning 2018. Et udkast er vedlagt v/ Birger Beslutning Udkastet til årsberetning er meget fin. Indsendes til kommunen. Bilag 2
5	Ansøgning til ”Den store Idé” projekt Grøn vision for Grundet	Der er indkommet 13 forslag til ”Den store idé” – Grundet Lokalråd har ikke hørt yderligere. Beslutning Udvalget for Lokalsamfund og Nærdemokrati udpeger i mødet den 27.2.2019 hvilke 5 projekter, der går videre i konkurrencen. Vi afventer og ser, om vi kommer med blandt de 5.

		Birger og Henrik vurderer, hvad vi skal gøre, når vi får et svar.
6	Det videre arbejde med Grøn vision for Grundet	Vi bør forberede alternative finansieringsmuligheder (fonde mm) såfremt vi ikke får de 500.000 kr fra Vejle Kommune. (v/Henrik) Vi afventer svar fra kommunen vedr. Den Store Idé, før vi gøre mere.
7	Grundejerforeningsvedtægter om snerydning og ansvar.	Oplæg tidligere udsendt (v/Erik) (se side 43 med gult) Bilag 3
8	Grundejerforeningsvedtægter om indmeldelse i andre foreninger/ tilslutning til Lokalråd	Tidligere drøftet (v/Molter) Beslutning Spørgsmålet og snerydning og medlemskab af andre foreninger drøftes i den enkelte grundejerforening, og vedtægter ændres evt.
9	Opfølgning på Lokalplan 1207	Forslag om brev til Kommunen med ønske om at Lokalrådet holdes orienteret om udstyknings- og bebyggelsesplaner for området, tidsplan for byggemodning mm (v/Birger) (oplæg udsendes inden mødet hvis det er muligt) Beslutning Brevet sendes til Vejle Kommune. Bilag 4
10	Opfølgning på Grundet Skovby planerne	Opfølgning v/Henrik og v/Ulf Beslutning Der er ikke sket noget nyt vedr. Grundet Skovby. Sagen afventer en stor trafikundersøgelse. Børne- og familieudvalget har holdt møde om institutioner og skoler på Nørremarken i et møde i februar 2019. Sagen blev drøftet, og ingen beslutninger.
11	Sti langs skovbrynet og P-plads	Orientering om kommunens tilbagemelding vedrørende ændring af stiforløb langs skovbryn og opsætning af bænke. Herunder kommunale planer om en P-plads ved stien i forbindelse med ”Sundhedsskoven”. Forslag om brev til kommunen (følger enere) v/Birger Beslutning P-plads ved stien ved Bofællesskabet Lille Grundet er beregnet til handicap kørsel med en form for afspærring. Vi mener ikke, at sti og kørende trafik bør blandes sammen, så der må findes en anden løsning. Birger skriver et brev til kommunen om at finde en anden løsning. Bilag 5
12	Parkering langs Moldevej	Opfølgning (v/ Freddy) Beslutning Der er nu sat skilte op om parkering forbudt på den aktuelle strækning af Moldevej, men det bliver ikke overholdt indtil videre. Det er mest et problem med de mange biler, når det er mørkt.

		<p>Freddy kontakter myndighederne for at høre, om p-forbuddet kan blive overholdt.</p>
13	Møde om biltrafik og buskørsel	<p>Vi har tidligere drøftet muligheden for at tage et møde med Vejle Kommune om trafikforhold m.m. i området, herunder de lovede trafiktællinger. Der er siden kommet et forslag om buskørsel i området fra Melson – til drøftelse.</p> <p>Beslutning Birger sender brev til Teknik & Miljø om at få et møde vedr. trafikforhold: Punkter:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Den storetrafik undersøgelse for Grundet, Nørremarken mv. 2. Hurtig trafik på Grundet Ringvej på strækningen ved Skovtoften, Grantofte mv. 3. Buskørsel i området - hvornår og hvordan. 4. Evt. andre forhold. <p>Bilag 6</p>
14	Orientering om kommunens projekt "Sundhedsskov"	<p>Der har været afholdt orienteringsmøder hen over vinteren om det kommunale projekt "Sundhedsskov". Orientering om hvad vi ved om projektet – det bør overvejes om lokalrådet skal anmode om at blive inddraget.</p> <p>Beslutning Birger sender brev om, at lokalrådet gerne vil inddrages i udviklingen af Sundhedsskoven. Det gælder bl.a. stiforbindelser mellem Grundet og adgang til i skoven. Vi vil også bede om løbende at få orientering og få tilsendt kort. Indtil videre er vi ikke blevet inddraget.</p> <p>Bilag 5</p>
15	Orientering om projekt "Nørremarkshallen som samlingspunkt"	<p>Kommunen (Ulla Varneskov) har henvendt sig om et projekt for Nørremarkshallen. Projektansøgning vedlægges. Orientering om hvad vi ved om projektet – det bør overvejes om lokalrådet skal anmode om at blive inddraget.</p> <p>Beslutning Lokalrådet finder det positivt, at kommunen har lavet et projekt for udvikling af området ved hallen. Vi vil gerne deltage i arbejdet. Birger og Freddy deltager i en studietur til København den 4.3.2019, som kommunen arrangerer.</p> <p>Bilag 7 og 8</p>
16	Årshjul fra Kommunen	<p>Tidligere udsendt årshjul for lokalrådsaktiviteter i kommunen – til kort drøftelse.</p> <p>Beslutning Indbydelse om at deltage i et projektlederkursus i marts for 1-2 lokalråd ad gangen. Vi deltager ikke.</p> <p>23. maj årsmøde for lokalrådene. Her skal vi deltage.</p> <p>Sommerudflugt for alle lokalråd. Indbydelse kommer senere.</p>

		Ansøgningsfrist til udviklingspuljen 24.4. Her skal vi søge. Bilag 10
17	Eventuelt	<p>Herunder orientering om hvad der ellers foregår i området (i grundejerforeningerne, i Hallen osv)</p> <p><i>Beslutning</i> I forhold til Kobbelvænget og Lokalplan 204 kan der være et uafklaret forhold, hvordan lejere indgår i en grundejerforening, og dermed hvordan de er medlemmer af lokalrådet. Freddy sender artikel fra Parcelhusejernes Landsforening til lokalrådet.</p> <p>Frivillighedsbasar på Nørremarken i marts. Mange foreninger mv. deltagere. 26. marts kl. 16-20. Evt. deltagelse Freddy, og evt. andre. Tilmelding 1.3.2019. Freddy sender indbydelsen til lokalrådet.</p> <p>Folkemøde på Rådhusstorvet til maj 2019. Vestbyens Lokalråd har spurgt, om vi vil være med i en fælles stand, men vi afventer næste år. Birger svarer Vestbyens Lokalråd.</p>

Aktionsliste

Vedrørende	Ansvarlig

Referat godkendt: /

_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____